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Tisztelt Elnök úr !

Az egyes Házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994 (IX.30) országgyűlési határozat 91 . § .
alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok benyújtani Varga Mihály
nemzetgazdasági miniszter úrnak

„Mennyire volt körültekintő az „Újra tanulok” pályázat előkészítése és lebonyolítása?”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A kiírás 4 .1 .1 . bekezdése a felnőttképzésről szóló 2013-as törvénynek megfelelően
felnőttképzést folytató intézményeknek elektronikus nyilvántartásában mindenképp szerepeln i
kell, másképp a képzési jegyzékre fel sem kerülhetnek.

Kérdezem Miniszter Urat : A képzési jegyzékre való felkerülés mikor történik meg?

A pályázat benyújtásának ez már feltétele . A pályázati kiírás a továbbiakban is taglalja, hogy
rendelkezni kell a feltételekkel . A kiírás a képzéseket már az új OKJ szerint kéri
megvalósítani, ezzel pedig csak azok az intézmények rendelkeznek, akik 2013 . augusztus 31 .
előtt nyilvántartásba vetették a Munkaügyi Központokban az új OKJ-s képzéseket .

Viszont csupán a 2012. nov.13-án kijött eljárási rendelet szerint lehet engedélyeztetni az ú j
OKJ-s képzéseket . Tehát feltehető leg azon túl, hogy a KLIK-ek illetve a VM intézményei
nem rendelkeztek intézményi akkreditációval a beadás időpontjában,- kvázi a törvénynek nem
feleltek meg, ezen felül akármit csináltak is, csak november 13 . után engedélyeztethették az új
OKJ szerinti tananyagot és képzést . Ezeket csak ezt követően vetették nyilvántartásba :

Az ajánlattételi felhívás mellékletét képező összevont nyilatkozatban is nyilatkozni kellett a
feltételekről, amelyben már úgy fogalmaz, hogy a képzési szerz ődés megkötéséig kell
rendelkezni a feltételek egy részével, pl. a program akkreditációval .



Ez azt jelenti, hogy december 2-ig - miután eddigre be kell indítani a nyertes cégeknek a
tanfolyamokat, ami több ezer embert érint - minden szakmában a november 13-i rendelet
értelmében ki kell dolgozni a programot, ami kb. 60 oldal képzésenként és engedélyeztetni
kell abban a NMH-ban, ahol az eljárás minimum 2 hónapig tart, ha nem tovább .

Ebbő l is arra következtetünk, hogy eleve cinkézett volt a pályázat . A következő problémákat
veti fel, hogy a KLIK-ek, illetve a VM iskolái nyerték el a pályázatok 90 %-át országo s
szinten. Az igazgatói értekezleten, amit két héttel a pályázat lezárása előtt hívtak össze több
megyében, ahol mindenütt megmondták, hogy ki mit fog nyerni és mit fog megcsinálni.

A résztvevők tiltakoztak és kérdéseket fogalmaztak meg arra vonatkozóan, hogy egyébkén t
munkaidőben milyen pedagógussal csinálják meg a képzést és hol ültetik le a hallgatókat .
Vagy esetleg úgy gondolják, hogy a kötelez ő óraszám keretén belül ingyen fognak oktatni a
pedagógusok?

Aki elnyert több tucatnyi képzést, képes-e elkészíteni a szükséges adminisztrációt, amelyet a z
EU-s munkaügyi pályázat esetében el kell végezni december 2-ig?

Decembertől márciusig pl . a mezőgazdasági munkás, a kerti munkás, a parkgondozó stb .
vajon hol fog tudni gyakorlati képzést kapni az ország eldugott falvaiban. Van olyan falu,
ahol 5 db kazán sincs .

Kérdezem én, hogy ott 60 kazanfütő hol szerez gyakorlatot és vajon hol hasznosítja a
megszerzett szakképesítést?

Ehhez hasonló példák tömkelegét lehetne még sorolni . Vagy van olyan hely, ahol konyhai
kisegítőből összesen kb. 250 embert képeznek ki, hol fognak ezek az asszonyok dolgozni?

Vagy motorfűrész kezelőbő l is több százat fogunk képezni . . .

Okunk van feltételezni, hogy a kiírás eleve úgy született, hogy a kiírás pillanatában má r
tudták, hogy kik fogják nyerni a pályázatot.

A KLIK, illetve a VM iskolái a jogszabálynak utólag lettek megfeleltetve, ezek a z
intézmények sok esetben nyilvántartásban nincsenek, néhány iskolát kivéve. De nemcsak
mint intézmény, hanem az új OKJ szerinti nyilvántartásban sincsenek, tehát jogosultságga l
hivatalosan nem rendelkeznek.

Azt is tudjuk, hogy a minisztérium hathatós közreműködésére és nyomására elképzelhető ,
hogy visszamenőleg fogják bejegyezni a szükséges engedélyeket, lóhalálában zajlik jelenleg a
november 13-i eljárás rend szerint néhány nyertes állami intézménynek az ellen őrzése, ami
nem áll másból, mintsem hogy 15 percre megjelenik ott egy szakértő és megállapítja, hogy
minden rendben van. Holott aki átesett már egy komoly akkreditációs eljáráson, az nagyon jó l
tudja, hogy ennek az átfutási ideje akár több hónap is lehet és minimum 2 nap, amíg a
helyszínen egy bizottság mindent leellen őriz és minimum még egy hónap, míg az illetékes
testület ráteszi a pecsétet az engedélyezésre .

Több megyében is érzékelhető, hogy komoly felháborodás van a magáncégek kiválasztásával
kapcsolatban . Többen feltételezik, hogy ezek a cégek kormány közeli kapcsolatokka l
rendelkeznek .



A kérdésem arra irányul, hogy hogyan kerültek ezek kiválasztásra?

Az is kérdés, hogy van-e értelme tisztességesen működni egy-egy felnőttképzó cégnek ebben
a mérhetetlen államosítási folyamatban?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2013. november 25 .
Dr . Sós Tamás
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